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با وجود اعلام نیمه شهریورماه به عنوان زمان آغاز سال تحصیلی جدید، دانشگاه ها برنامه روشنی برای ترم جدید ندارند

تصویر مبهم شروع ترم جدید
»سال تحصیلی ۱۵ شهریورماه آغاز 

می شود.« این خبری است که حسن 

روحانی روز آخر خردادماه در جلسه 

ستاد ملی مقابله با کرونا اعلام کرد. 

روحانی با این جمله که »شـــدنی نیســـت همه چیز تعطیل شود و مردم هم نمی پذیرند.« 

تکلیف زمان بازگشـــایی دانشگاه ها و مراکز آموزشـــی را مشخص کرد. این درحالی است 

که طبق اعلام وزارت بهداشـــت روز گذشـــته دو هزار و ۵73 نفر مبتلای جدید شناسایی 

شده که با احتساب این تعداد، مجموع مبتلایان به کرونا در کشور تا دیروز به 207 هزار و 

۵2۵نفر رسید.  سخنان روحانی مبنی بر بازگشایی دانشگاه ها درحالی مطرح شد که طبق 

گفته خود او پایان کرونا غیرقابل پیش بینی است و نمی توان زمان خاصی برای پایان این 

بیماری درنظر گرفت. هر روز هم آمار جدیدی درخصوص ابتلای افراد جدید به آن منتشر 

می شود. هرچند او »کلاس خلوت« و »خوابگاه خلوت« را دو اصلی دانست که می توان برای 

آن برنامه ریزی و تا حدی از این بحران گذر کرد.  روحانی معتقد است این ویروس به خودی 

خود منتقل نمی شود و »پرِ پرواز« ندارد و توسط خود ما انتقال می یابد، بنابراین فعالیت؛ آری 

ولی تجمع غیرضروری؛ نه. وزیر علوم هم دیروز در جمع خبرنگاران اعلام کرد در نیمسال 

آینده، آموزش ها به  صورت حضوری، مجازی و ترکیبی خواهد بود و قرار است دانشگاه ها 

برحسب شرایط استان و جمعیت دانشجویی نسبت به ترکیب آموزش مجازی و حضوری 

اقدام کنند. به گفته او در بخش هایی آموزش حضوری می شود و زمان بندی به گونه ای است 

که تراکم دانشجو در دانشگاه ها کم شود و دانشجویان خوابگاهی از ظرفیت باز خوابگاه ها 

استفاده کنند. اما با تمام تدابیر اندیشیده شده هنوز هم نگرانی های زیادی در این خصوص 

وجود دارد، زیرا به اعتقاد کادر درمانی و بهداشتی کشور، ویروس کرونا دستوری کنترل 

نمی شود. برخی روسای دانشگاه ها نیز هنوز برنامه روشنی برای بازگشایی دانشگاه ها در 

نیمه دوم شهریور ندارند. بسیاری از آنها می گویند تازه درحال برنامه ریزی و تصمیم در این 

خصوص هستند و برخی دیگر می گویند تصمیم آنها تابع شرایط کشور خواهد بود. به طور 

مثال محمود فتوحی، رئیس دانشگاه شریف می گوید هنوز نتوانسته اند در این خصوص 

تصمیم بگیرند و برنامه ریزی برای نحوه بازگشایی دانشگاه چند روزی زمان می برد.  سعدالله 

نصیری قیداری رئیس دانشگاه شهید بهشتی، فرهاد یزدان دوست رئیس دانشگاه صنعتی 

خواجه نصیرالدین طوسی، محمدرضا عصاری رئیس دانشگاه جندی شاپور و سیدمهدی 

ابطحی رئیس دانشگاه صنعتی اصفهان در گفت وگو با »فرهیختگان« از تصمیم خود برای 

بازگشایی دانشگاه ها در نیمه دوم شهریورماه سخن گفتند. 

سعداله نصیری قیداری، رئیس دانشگاه شهید بهشتی در گفت وگو با »فرهیختگان« درباره وضعیت 

دروس عملی ترم گذشته دانشگاه شهیدبهشتی درصورت بازگشایی دانشگاه ها در نیمه دوم شهریور 

گفت: »امیدواریم تا نیمه دوم شهریور این امکان فراهم شود که بتوانیم دروس عملی با حضور دانشجویان 

برگزار کنیم؛ البته به شرط آنکه پروتکل های بهداشتی مورد تاکید ستاد ملی مبارزه با کرونا این اجازه را 

به ما بدهد. چنانچه این شرایط مهیا نشود، نمره دروس عملی به صورت ناتمام رد می شود که در اولین 

فرصت در ترم آینده جبران خواهد  شد.«  او ادامه داد: »اگر امکان پذیر باشد که دروس عملی طی یک 

تا دو هفته به صورت فشـــرده برگزار شود، مشتاق هستیم دانشجویان آمده و کار عملی خود را انجام 

دهند.«  نصیری قیداری تاکید کرد: »برخی دانشجویان مقطع تحصیلات تکمیلی که با کمبود وقت 

مواجه بوده و باید تا یک زمان مشخص فارغ التحصیل شوند، می توانند با هماهنگی دانشکده خود با 

رعایت تمام پروتکل های بهداشتی و به صورت محدود دروس عملی خود را بگذرانند.« 

رئیس دانشگاه شهیدبهشتی در بخش دیگری از سخنان خود درخصوص ترم تابستانی این دانشگاه 

نیز توضیح داد: »ترم تابستانی به صورت مجازی در برخی دروس برگزار خواهد شد.« 

او همچنین گفت: »قبل از اینکه رئیس جمهور خبر بازگشایی دانشگاه ها در نیمه دوم شهریور را اعلام 

کند، ما در هیات رئیسه دانشگاه شهیدبهشتی تصویب کردیم که ترم بعد در نیمه دوم شهریور یعنی 

از 15 شهریور آغاز شود. همان طور که می دانید دانشگاه شهیدبهشتی معمولا دو هفته زودتر از سایر 

دانشگاه ها نیمسال خود را آغاز می کند، لذا طبق روال گذشته قرار بود در 15 شهریور کار را آغاز کنیم.« 

او با بیان اینکه طبق تاکید رئیس جمهور مبنی بر بازگشـــایی دانشگاه ها در نیمه دوم شهریور، تمام 

سعی خود را خواهیم کرد که این کار را انجام دهیم، اظهار کرد: »البته این درحالی است که شرایط 

مهیا شود. به عبارتی اگر ستاد ملی مبارزه با کرونا مجوز صادر کند، دانشجویان می توانند در کلاس ها 

حاضر شوند اما همچنان امکان آموزش مجازی برای ما مهم است و از این امکان در شرایطی که لازم 

باشد، استفاده خواهیم کرد و به نظر می رسد باید یک نوع آموزش ترکیبی را برای نیمسال بعد درنظر 

بگیریم. به عبارتی ترکیبی از دروس مجازی و حضور دانشجویان در کلاس را خواهیم داشت.« 

نصیری قیداری درخصوص نمره دهی نیز توضیح داد: »علاقه مندیم تمام کارهایی که در شرایط عادی 

انجام می شـــد، انجام دهیم مگر اینکه شرایط کرونا این اجازه را به ما ندهد. درنظر داریم هر آنچه در 

شـــرایط عادی صورت می گرفت اعم از برگزاری امتحانات، کلاس ها و... انجام شـــود، به شرط آنکه 

پروتکل های بهداشتی این اجازه را به ما بدهد.« 

او با تاکید بر اینکه سلامت دانشجویان و اساتید برای ما اولویت اول است، تصریح کرد: »اگر سلامت 

دانشجویان، اساتید و کارمندان دانشگاه تهدید نشود، بدیهی است که وظایف آموزشی و پژوهشی 

دانشگاه را باید انجام دهیم.« 

رئیس دانشـــگاه شهیدبهشتی در پایان گفت: »بازگشایی برای دانشگاه ها یک وظیفه قانونی است 

مشروط بر اینکه سایر قوانین و ضوابط که در سطح کشور جاری است، رعایت شود. پیش بینی می کنم 

در نیمسال بعد کلاس ها به صورت ترکیبی برگزار شود و ما آمادگی داریم اگر دانشجویان نتوانند در 

محیط دانشگاه حضور پیدا کنند، در فضای مجازی آموزش دروس آنها ادامه داشته باشد.« 

سیدمهدی ابطحی، رئیس دانشگاه صنعتی اصفهان درباره شروع ترم جدید 

از نیمه شهریورماه گفت: »امتحانات نظری ما در همه مقاطع از اول مردادماه 

تمام می شود و چند روزی را برای تلخیه دانشگاه ها درنظر می گیریم و از هفته 

دوم مردادماه اســـکان مجدد را شروع خواهیم کرد تا بتوانیم دروس عملی را 

نیز به اتمام برسانیم و پیش بینی می کنیم اول شهریورماه دروس عملی نیز به 

پایان می رسد و پرونده این ترم به طور کامل بسته می شود.« 

او با بیان اینکه برای اســـکان دانشـــجویان حداکثـــر از یک چهارم ظرفیت 

خوابگاهی هم استفاده خواهیم کرد، ادامه داد: »ترم تابستانی را هم از شروع 

هفته دوم مردادماه دنبال می کنیم و طبیعتا با شروع شهریورماه به نوعی پرونده 

ترم تابستان هم بسته خواهد شد.« 

رئیس دانشـــگاه صنعتی اصفهان اظهار داشـــت: »زمان درنظر گرفته شده 

بـــرای نمرات دروس نظری را تا نیمه  مردادماه در نظر گرفتیم و دروس عملی 

هم به صورت جلســـه ای ارزیابی می شود و نمره درس کارآموزی نیز به صورت 

کیفی است و تصور می کنم تا نیمه شهریورماه بحث ثبت نمرات به طور کامل 

انجام می شود.« 

ابطحی با تاکید بر اینکه در شروع نیمسال آینده به وضعیت عادی نخواهیم 

رســـید، تصریح کرد: »احتمال ما این است که با شروع ترم جدید آموزش ها را 

به صورت ترکیبـــی حضوری و غیرحضوری دنبال می کنیم، به این صورت که 

دانشجویان غیرخوابگاهی را با رعایت فاصله گذاری ایمن در کلاس ها داشته 

باشیم و در مقابل دانشجویان خوابگاهی به صورت غیرحضوری آموزش ببینند، 

خوشـــبختانه دانشگاه پشتوانه خوبی را در حوزه آموزش غیرحضوری خواهد 

داشت و با توجه به روند بیماری بعید می دانم که بتوانیم برای ترم جدید ریسک 

بازگشایی خوابگاه ها با ظرفیت بالا را بپذیریم.« 

او درباره پذیرش دانشـــجو در ترم جدید خاطرنشـــان کرد: »اگر وزارت علوم 

و ســـازمان سنجش می توانســـت بومی گزینی را در شرایط اضطراری کنونی 

اجرایی کند، اتفاق بسیار خوبی بود اما با توجه به آماده نبودن زیرساخت های 

حقوقی این مساله باید بگویم برای پذیرش دانشجوی جدید با مشکلاتی روبه رو 

می شویم؛ چراکه احتمال دارد فارغ التحصیلان دانشجویان به دلیل شرایط 

با تاخیر همراه شـــود و در مقابل با ظرفیت خوابگاهی کمی روبه رو هستیم و 

اگر روند بیماری ادامه داشـــته باشد، به این معنی است که شروع ترم جدید 

برای تمامی دانشـــجویان غیربومی به صورت مجـــازی خواهد بود و طبیعی 

است که شروع ترم جدید برای دانشجویان جدیدالورود باعث نگرانی خواهد 

بود، از سوی دیگر تاخیر در این مساله نیز باعث تغییر در برنامه چهار دهه ای 

دانشگاه ها خواهد شد.« 

فرهاد یزدان دوست، رئیس دانشگاه صنعتی خواجه نصیرالدین طوسی درباره بازگشایی دانشگاه ها 

در نیمه دوم شـــهریور گفـــت: »درحال حاضر دغدغه اصلی ما برگزاری امتحانات پایان ترم اســـت؛ 

امتحانات فعلا درحال برگزاری است و برنامه ریزی های کامل نیز در این زمینه انجام شده است. بعد 

از پایان امتحانات یعنی اواخر تیر و اوایل مردادماه برنامه ریزی لازم را برای دروس عملی ترم گذشته 

انجام خواهیم داد.«  او ادامه داد: »در دانشـــگاه هایی مثل خواجه نصیر برگزاری دروس عملی مهم 

است، بنابراین باید در این خصوص برنامه ریزی های لازم انجام شود. نکته دیگر اینکه در این دانشگاه 

ترم تابستانه را نیز برای رفع برخی عقب افتادگی ها برگزار خواهیم کرد. به طور مثال دانشجویانی که 

دروس حذفی داشته یا نیاز دارند برخی دروس را زودتر بگذرانند، ترم تابستانه برایشان برگزار می شود.« 

یزدان دوست با توجه به مزیت های آموزش الکترونیکی گفت: »تلاش شده یک بازه زمانی مناسب برای 

ترم تابستانی در این خصوص درنظر گرفته شود تا تعداد واحد مناسب تری- اضافه تر از آنچه به صورت 

متعارف ارائه می شـــده- ارائه شـــود. به طور مثال درس های اصلی رشته فنی ومهندسی در تابستان 

ارائه نمی شد و حتی در برخی موارد ترم تابستان نداشتیم اما امسال با توجه به وضعیت کرونا سعی 

می کنیم این دروس را در ترم تابستان ارائه دهیم که تا حد ممکن مشکلات دانشجویان را مرتفع کنیم.« 

او اظهار کرد: »مجموعه ای از واحدها در ترم تابســـتان ارائه شده است؛ درس های عملی که دغدغه 

دانشـــجویان بود نیز تا حد امکان به فضای الکترونیک سپرده شد و مابقی برای بعد از امتحانات در 

دستورکار قرار می گیرد.« 

رئیس دانشگاه صنعتی خواجه نصیرالدین طوسی در بخش دیگری از سخنان خود اضافه کرد: »سازوکار 

حضور دانشـــجویان در دانشگاه تابعی از شرایط روز است. درحال حاضر شرایط بسیار متغیر است، 

بنابراین یک روال کلی در تمام دنیا سرلوحه کار قرار گرفت و مراکز آموزشی از دبستان تا دانشگاه ها 

تعطیل شدند. درواقع مراکز آموزشی جزء اولین مراکزی بودند که تعطیل شدند و جزء آخرین مراکزی 

نیز خواهند بود که به شرایط قبل از کرونا باز می گردند.« 

او گفت: »با این اوصاف ما با توجه به موارد تاکیدشـــده ســـتاد ملی مقابله با کرونا و برنامه ریزی های 

دولت عمل کردیم و بازگشـــایی دانشـــگاه ها طبق این موارد خواهد بود. نمی توان از الان برای نیمه 

دوم شهریورماه تصمیم گرفت اما امیدواریم شرایط کشور به حالت عادی بازگشته و آموزش را مانند 

گذشته از سربگیریم.« 

یزدان دوست با بیان اینکه ما توانستیم در فضای الکترونیک حرکت کنیم، گفت: »ترم گذشته را توانستیم 

هم در زمان مشخص و هم با کیفیت مناسب بسامان برسانیم. اگر بنا شد در سال های آینده نیز از این 

فضا بهره برداری کنیم، با اعتمادبه نفس این کار را انجام خواهیم داد.« 

رئیس دانشگاه صنعتی خواجه نصیرالدین طوسی در ادامه تاکید کرد: »به نیمسال جاری دو هفته 

اضافه شد؛ همه چیز با این زمان پیش می رود، اگر به طور مثال قبلا نمره ها تا اواسط تیرماه ارائه می شد، 

الان تا اوایل مردادماه اعلام می شود.« 

او در پایان تاکید کرد: »آمادگی داریم با مشکلات برخورد کنیم؛ دانشگاه خواجه نصیر جزء دانشگاه هایی 

بود که در زمان کرونا به موقع اطلاع رسانی های لازم را انجام داد و تمام موارد به صورت شفاف مطرح شد.« 

محمدرضـا عصـاری، رئیـس دانشـگاه جندی شـاپور نیـز در گفت وگـو بـا »فرهیختـگان« درخصوص 

بازگشـایی دانشـگاه ها گفـت: »بـه دو دلیـل بـا بازگشـایی دانشـگاه ها از 15 شـهریورماه موافقـم و 

پیشـنهاد خـود مـا نیـز قبـل از سـخنان روحانـی ایـن بـود کـه دانشـگاه جندی شـاپور در نیمـه دوم 

شـهریور بازگشـایی شـود. اولیـن دلیـل ایـن اسـت که خوزسـتان فـارغ از بحـث کرونـا اقلیم خاصی 

دارد؛ اگـر تـرم را از مهرمـاه آغـاز کنیـم، از آنجـا کـه بیـن دو تـرم یـک فاصلـه طولانی تعطیـلات وجود 

دارد، آغـاز تـرم دوم بـا یـک فاصلـه زمانـی کوتـاه بـه تعطیلات عید رسـیده و در ادامه بـا فصل گرما در 

خوزسـتان مواجه می شـد.« 

او ادامه داد: »در خوزسـتان با مشـکل برق و تامین آن مواجه هسـتیم. در این شـرایط باید مقداری 

صرفه جویی شود و این درحالی است که نمی توانیم فعالیت آموزشی خود را محدود کنیم؛ بنابراین 

با مشـکلاتی مواجه بودیم. با این برنامه ریزی جدید یعنی اگر سـال تحصیلی را از 15شـهریور آغاز 

کنیم، بسـیاری از این مشـکلات را نخواهیم داشت.« 

رئیـس دانشـگاه جندی شـاپور بـا بیـان اینکـه برنامه ریزی هـای لازم در ایـن خصـوص صـورت گرفتـه 

و بـا یـک هفتـه تعطیـلات بیـن دو تـرم، پایـان تـرم دوم بـا ابتدای خرداد مصادف اسـت، گفـت: »این 

موضـوع باعـث می شـود دانشـگاه را در تیـر و مردادمـاه کـه خوزسـتان بدتریـن شـرایط آب وهوایی را 

دارد، تعطیـل کنیم.« 

او بـا بیـان اینکـه خوابگاه هـا و آموزش دانشـجویی در تیر و مردادماه سـال آینـده تعطیل خواهد بود، 

گفت: »به عبارتی در بدترین فصل از نظر گرمایی فعالیت آموزشـی نخواهیم داشـت.« 

او در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه در شـرایط کرونایـی فعالیـت دانشـگاه بـه چـه صـورت اسـت، توضیح 

داد: »بـا شـیوع کرونـا آمـوزش الکترونیکـی و آمـوزش مجـازی را تجربـه کردیـم و طـول تـرم بیشـتر از 

حـد معمـول شـد؛ اگـر الان تـرم را زودتـر آغـاز کنیم، فاصله ایجادشـده باعث نمی شـود کـه در فصل 

گرمـا کـه محدودیـت تامیـن انـرژی را داریم، کلاس ها را برگـزار کنیم. به عبارتی در هر دو حالت کرونا 

و شـرایط عـادی، شـروع بـه کار مـا از 15 شـهریورماه اسـت. البتـه امیـدوارم تـا پایـان امتحانات تمام 

فعالیت هـای آموزشـی تـرم فعلـی را بـه پایـان رسـانده و ان شـاءالله از 15 شـهریور فعالیـت آموزشـی 

دانشـگاه در سـال جدیـد را آغـاز کنیم.« 

عصاری در ادامه توضیح داد: »برای بازگشایی دانشگاه دو حالت را پیش بینی کرده ایم؛ یکی آموزش 

مجـازی به صـورت آنلایـن و اگـر شـرایط کرونایـی منتفـی شـد، برنامـه دیگـری را اجـرا خواهیـم کرد. 

قـدرت مانـور را بـرای خـود حفـظ کرده ایـم و در ایـن خصوص اول شـهریورماه براسـاس اطلاعیه های 

سـتاد ملـی مبـارزه بـا کرونا تصمیم  نهایی گرفته می شـود.« 

رئیس دانشگاه جندی شاپور گفت: »درواقع نیمه اول شهریور یکی از این دو برنامه را اجرا می کنیم 

و ایـن درحالـی اسـت کـه بـرای اجـرای هـر دو برنامـه آمادگـی لازم را داریم. وضعیـت نمره دهی نیز تا 

نیمه اول شـهریور کامل می شـود و اسـتادان درحال انجام ارزیابی های مسـتمر هسـتند. امتحانات 

تـا نیمـه اول مردادمـاه بـه پایـان می رسـد. 15 روز بـرای جمع بنـدی امتحانـات زمـان لازم اسـت و در 

پایـان مردادمـاه نیـز ثبت نمرات انجام می شـود.« 
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شناسایی 200 موسسه آموزش عالی آزاد غیرمجاز

مدیرکل دفتر آموزش عالی غیردولتی وزارت علوم از شناسایی ۲۰۰ موسسه آموزش عالی 

آزاد غیرمجاز خبر داد. به گزارش ایسنا، فرزانه شمیرانی درخصوص روش شناسایی موسسات 

غیرمجاز تاکید کرد: »اسامی تمام موسسات مجاز آموزش عالی در سایت وزارت علوم ثبت شده و 

تمام افراد می توانند با مراجعه به این سایت اسامی را دریافت کنند، درواقع موسسات غیرمجاز از 

طریق متقاضیانی که به این موسسات مراجعه و مدارک جعلی دریافت کرده اند و همچنین صنف 

موسسات آموزش عالی مجاز شناسایی می شوند.« وی در ادامه تاکید کرد: »البته موسسات آموزش 

عالی غیرمجاز از طریق سایت هایی که اطلاع رسانی های جعلی می کنند نیز شناسایی می شوند 

که این مجموعه اطلاعات به دفتر حقوقی وزارت علوم به منظور پیگیری معرفی خواهد شد.« او 

درخصوص نحوه  صدور دریافت مجوز ایجاد موسسه آموزش عالی آزاد نیز گفت: »افراد برای دریافت 

مجوز به وزارت علوم مراجعه و یک سری مدارک را دریافت می کنند، سپس صلاحیت های عمومی 

آنها مورد بررسی قرار می گیرد، بعد از تایید تقاضاها به شورای گسترش ارائه می شود و در آن شورا 

موافقت اولیه کسب می شود.« 

ثبت نام آزمون دکتری علوم پزشکی آغاز شد

داوطلبان آزمون دکتری تخصصی و پژوهشی سال 1۳۹۹ گروه علوم پزشکی می توانند 

نسبت به ثبت نام یا ویرایش اطلاعات ثبت نامی خود اقدام کنند. طبق نوبت بندی 

جدید، برگزاری آزمون دکتری تخصصی و پژوهشی وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی 1۴آزمون صبح جمعه ۲۷ تیرماه ۹۹، ۲۰ آزمون عصر جمعه ۲۷ تیرماه ۹۹، 1۴ 

آزمون صبح شنبه ۲۸ تیرماه ۹۹، 1۲ آزمون عصر شنبه ۲۸ تیرماه ۹۹ و همچنین آزمون 

مجموعه داروسازی صبح روز یکشنبه ۲۹ تیرماه ۹۹ برگزار خواهند شد. آخرین مهلت 

ثبت نام و ویرایش آزمون دکتری تخصصی و پژوهشی سال ۹۹ گروه علوم پایه پزشکی 

و بهداشت و تخصصی تا چهارم تیرماه ۹۹ ادامه دارد. با توجه به مصوبه یازدهمین 

جلسه شورای سنجش و پذیرش دانشجوی وزارت بهداشت، مبنی بر برگزاری آزمون 

مرحله اول دکتری تخصصی و پژوهشی )Ph.D( به صورت کتبی، حوزه های آزمون 

دکتری تخصصی که به حدنصاب کافی برای تشکیل حوزه آزمون نرسیده اند، از فهرست 

محل های برگزار کننده آزمون حذف می شوند. 

برای افزایش سلامت دانشجویان باید به معماری خوابگاه توجه شود

معاون اداری و مالی وزارت علوم گفت: »باید در احداث فضاهای خوابگاهی و تعمیرات 

آن به معماری توجه شود، معماری تاثیر زیادی بر سلامت دانشجویان دارد.« محمدتقی 

نظرپور، معاون اداری- مالی وزارت علوم گفت: »احداث خوابگاه برای دانشجویان بسیار 

مهم است و اثر زیادی در تربیت دانشجویان به ویژه دانشجویان تحصیلات تکمیلی 

دارد. موضوعی که می خواهم مطرح کنم این است که چه خوابگاهی و با چه معماری 

باید احداث شود.« وی تاکید کرد: »دستاورد آموزش عالی بسیار زیاد است و فضای 

معماری تاثیر زیادی بر سلامت دانشجویان ما دارد.« نظرپور درباره اینکه خوابگاه های 

ما باید دارای چه ویژگی هایی باشند تا سلامت دانشجویان هنگام حضور در آن تامین 

شود، گفت: »تعمیرات اساسی خوابگاه ها می تواند با مداخلات معماری باشد، زمانی 

که تغییر جزئی در فضای معماری ایجاد می کنیم، نتیجه بسیار مطلوب خواهد شد 

و باید در احداث فضای خوابگاهی و تعمیر آن به معماری توجه شود تا نتیجه بهتری 

حاصل شود.« 
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